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Formandens beretning. 
 
Status på aktiviteter 2023: 
 
Valsted Samråd har haft et godt år med mange aktiviteter og vi har holdt os indenfor 
budgetrammerne for aktiviteter støttet af Samrådet. 
 

1. Status på Samrådets økonomi pr 31.12.2023 
Ved årets indgang var der et indestående på 15.100,48 kr. og i årets løb har vi haft 
indtægter fra fonde og puljer til aktiviteter og anskaffelser på kr. 55.015 udover det årlige 
tilskud på kr. 15.000 til Samrådene fra Landdistriktsudvalget, Aalborg Kommune. 
Det giver ved udgangen af året et resultat på kr. -6.972,37 til overførsel til 2024 med en 
balance på kr. + 8.128,11 – jf. vedlagte regnskab udarbejdet pr 30.01.2024 og 
revideret/godkendt den 4.3.2024. 

 
2. Aktiviteter: 

• Udsætning og optagning bådebro april/oktober 2023 
• Arbejdsdag lørdag den 15.4.2023, hvor både Sebber Idrætsforening, Valsted 

Borgerforening og Valsted Samråd deltog sammen med mange borgere – store som 
små – i Valsted. 

• Forårsmarked Mødestedet den 22. april 2023 – støttet op om dette. 
• Møde med Parkforvalter, AAK 24. april 2023 sammen med Sebber If – omlægning af 

driften af de grønne områder – mindre klipning mm. Resultatet blev ingen ændringer i 
2023. 

• Skt. Hans måtte holdes på legepladsen ved Mødestedet pga afbrændingsforbud. 
• Fjordens Dag – Afholdt 26.8.2023 på Larsens Plads Valsted Borgerforening og Valsted 

Samråd stod for det. 
• Deltagelse i fælles musikarrangement med Sebbersund Borgerforening og 

Kulturbrugsen sammen med Barmer Samråd og Farstrup Samråd i Sebbersund på 
legepladsen den 19.8.2023 kl. 16.00 under ”Kulturen rykker ud”, AAK.  

 
3. Projekter/aktiviteter gennemført i 2023 som Samrådet har støttet og været del af sammen 

med Valsted Borgerforening og Sebber If:  
• Indvielse af udvidelse af legepladsen ”Oasen” ved Mødestedet den 23.03.2023. 

Landdistriktspuljen har støttet med 316.750 kr. Andre fonde har støttet med 75.000 
kr. 

• Nyt indgangsparti med separat adgang til handicaptoilet fra Legepladsen. Udført 
juni 2023. Landdistriktspuljen har støttet med kr. 39.015. Vi har hjulpet med dette. 

• Kulturarrangement den 12. maj 2023 -Dario Fo’s fortælling om sommerfuglen 
fortalt af Rikke Alexandra med Frank Storgaard på guitar – bevilget 6000 kr. fra 
Kulturpuljen, AAK. Vi har assisteret med dette. 

• Solcelleanlæg bevilget 270.000 kr. i alt. Fra Norlys Vækstpulje kr. 100.000, 
Sparekassen Danmark Fonden kr. 50.000. Nordea Fonden kr. 65.000 kr. 
Forsamlingshuspuljen kr. 55.000 kr. Indviet den19.5.2023. 

• Kommunikationsplatform for Valsted – Pjecer og annoncer samt nye skilte- Ansøgt 
Landdistriktspuljen og fået bevilget 10.000 kr.  
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• Renovering af asfalt på P-pladsen foran Mødestedet i Valsted, samt 3 nye 
gadelamper. Bevilget 300.000 kr. fra Landsbypuljen - arbejdet udført af NCC Asfalt i 
oktober 2023. 

• Sundhed- og Kultur, har bevilget 13.500 DKK til Jazz Matine med Barfoeds Jump 
Band og fællesspisning i Mødestedet i Valsted. Afholdt den 3. november 2023 med 
stor succes 

• Sebber Motion – Ansøgt og fået 30.000 kr fra Sparekassen Danmark Fonden samt 
25.000 kr. fra Fonden for Spare og Lånekassen Danske Bank. Løbebånd og 
romaskine indkøbt og i brug. 

• Juletræskæde – Fået bevilget 10.000 kr. december 2023 fra Landdistriktspuljen og 
indkøbt denne. 

 
For 2024 har vi følgende ansøgninger indsendt dels i 2023 og 2024 som afventer svar: 

• Ansøgning om køkkengrej og inventar til Mødestedet kr. 55.000. Vi har modtaget 
25.000 kr. fra Nordea Fonden marts 2023 og indkøbt nyt porcelæn. Efterfølgende 
har vi søgt Forsamlingshuspuljen og fået tilsagn om kr. 25.000 i februar 2024. 
Beløbet skal bruges til ny bordplade og underskabe ved disken i køkkenet. 

• Vi har indsendt ansøgning til Forsamlingshuspuljen til projekt "Ny opvaskemaskine 
til Mødestedet" 25.10.2023. Budget på kr. 115.000 – Fået tilsagn om 58.800 kr. fra 
Forsamlingshuspuljen og har ansøgt Nordea om yderligere 50.000 kr. Afventer svar. 

• Valsted Bådebro - Ansøgning nye flydebroer: Har søgt Nordea Fonden og AP Møller 
Fonden, Sparekassen Danmark Fonden og fået afslag. Efterfølgende søgt 
Landdistriktspuljen Aalborg Kommune og afventer endelig svar- er prækvalificeret. 
Derudover har vi søgt Friluftsrådet og afventer svar. Andre muligheder: Melsen 
Fonden og IPA Fonden.  
Vi har måttet søge tilladelse til fornyelse af bådebroen hos By og Land/Natur, 
Aalborg Kommune og Kystdirektoratet. KDI har sendt ansøgningen i høring 4.2.2024 
og vi har nu modtaget høringssvar og skal nu have udarbejdet en såkaldt 
Væsentlighedsvurdering for Natura 2000 områdets udpegningsgrundlag. Vi har bedt 
Aalborg Kommune By og Land/Natur om hjælp til det og fået afslag, da de har 
afgivet høringssvar og dermed er part i sagen. Når vi har indsendt 
Væsentlighedsvurdering træffer KDI-afgørelse om vi kan få tilladelse og vilkår for 
denne. Vi kan derefter gå videre med vores ansøgning om byggetilladelse hos By og 
Land/Natur, Aalborg Kommune. 

• Ansøgning om Havetraktor med udstyr, kost, dozerblad og saltspreder kr. 116.000. 
Ansøgt Landdistriktspuljen og afventer svar. 

 
4. Deltagelse i mødeaktiviteter:  

a. Deltagelse i 8 bestyrelsesmøder i LAK 2023 og Generalforsamling i Kulturbrugsen 
den 22.03.2023. 

b. AAK - Temaaften for Samrådene torsdag den 30. marts 2023 i Gigantium.  
c. Planzonemøde i Planzone 10 blev i år afholdt i Mødestedet i Valsted den 12. 

10.2023. 
d. Formøde for Landdistriktssamrådene den 1. oktober 2023 i Vaarst. 
e. Det årlige møde mellem samråd, politikere og forvaltninger i Gigantium den 2. 

november 2023. 



Valsted Samråd – Generalforsamling den 14.3.2024 
 
 

 3 

f. Deltagelse i møder om forslag til lukninger af landsbyskoler i årets løb – afværget i 
første omgang. Ny undersøgelse om bæredygtige skoler i 2024 – søger indflydelse 
på kommissorium gennem LAK. 
  

5. På Generalforsamlingen i Valsted Borgerforening marts 2023 blev der besluttet at etablere 
en Seniorpedelordning i Valsted. Stiftende møde den 13.4.2023, hvor Valsted Pedellerne 
blev etableret og vi er nu 8 m/k. Efterfølgende har vi haft 4 møder til fordeling af opgaver 
og opdateret To do listen for Mødestedet/Klubhuset – baneanlæg – Multibane – legeplads 
og P-plads mm – opdateres løbende.  
 

6. Vejlauget: På borgerforeningens generalforsamling 9.3.2024 aflagde Vejlauget ved Søren 
Justesen regnskab og en kort beretning og det blev godt modtaget. Vejlauget fortsætter 
med Søren Justesen som formand, Søren Burskov og Evan Pedersen som menige 
medlemmer. Søren Burskov er flyttet fra byen og nyt medlem søges.  Opkrævning til 
vejlauget er udsendt sammen med indbydelsen til Valsted Borgerforenings 
generalforsamling for 2024. For 2024 har vi benyttet Facebook og betaling via shop på 
Valsted Info. 

 
Opgaver og aktiviteter for 2024: 
 
Vi vil følge op på udestående opgaver og ansøgninger samt fortsætte med de fortløbende 
aktiviteter. 
Her kan nævnes: 

1. Ansøgning om ny bådebro som flydebroer – vi forventer det tager tid inden tilladelser og 
finansiering er på plads. 

2. Ansøgning om ny opvaskemaskine og køkkenskabe mm til Mødestedet – følge op på 
denne. 

3. Forårsmarked – loppemarked den 27.4.2024 – ansøgninger er indsendt af Tovholdere.  
Bruno checker Nordjyske Bank om lån af hoppeborg. Valsted Samråd støtter op igen i år. 

4. Kulturarrangement i Mødestedet – ”Dit lort mit show” den 30. maj 2024 med 2 
skuespillere fra Nordkraft. Vi har deltaget i formøde og søgt midler. 

5. Fælles Musikarrangement i Fjordlandet i Barmer 2024 – vi deltager igen i år - første møde 
den 6.2.2024. Barmer Samråd har fået oplyst Aalborg Kommunes Kulturafdeling, der er 
mulighed for at få Souvenirs ud lørdag den 17.8.2024 på ladvogn. 

6. Reparation af ekst. bådebro efter isvinteren og udsætte den igen i april. 
7. Valstedpedellerne fortsætter deres opgaver til foråret – vi har søgt Landdistriktspuljen om 

midler til en havetraktor til både klipning, fejning Multibanen og snerydning/saltning P- 
Pladsen – afventer svar. 

8. Vi vil fortsat deltage i møder for Samrådene og i bestyrelsesmøder i LAK i årets løb og 
arrangementer/møder med Aalborg Kommune om Landdistrikterne og Samrådene. 

9. Gennem LAK vil vi forsøge at få indflydelse på hvordan undersøgelsen om Landsbyskolerne 
er bæredygtige skal foregå og presse på det også sker. Et kommissorie er nu udarbejdet for 
det videre forløb som aftalt i budgetforliget. LAK har kort gennemlæst det og finder det ser 
fornuftigt ud. 
Byrådet har fredet skoleområdet så længe udredningsarbejdet pågår og der vil ikke ske 
ændringer i 2024.  
 


